
Mátészalka Város Képviselő-testület 2010. augusztus 12. napján        
13.00 órai kezdettel tartott (nyilvános) ülésének 
 
a./ tárgysorozata, 
b./ jegyzőkönyve, 
c./ rendelete:  
d./ határozata: 104-109, 
 
Száma: 105-17/2010. 
 

T á r g y s o r o z a t 
 

1) Előterjesztés a „Mátészalkai Területi Kórház Nonprofit Kft. 
sebészeti és diagnosztikai tömb bővítésének befejezési építési és 
szakipari munkáinak elvégzése, valamint az intézmény címzett 
támogatásból megvalósuló eszközbeszerzés” tárgyú beruházás 
megvalósítása során szükségessé vált közbeszerzési eljárások 
lebonyolítójának kiválasztásáról 

 
2) Előterjesztés a Mátészalkai Területi Kórházhoz rendelt 

önkormányzati biztos jelentéséről 
 

3) Előterjesztés a Mátészalka, Szokolay Örs u. 13. szám alatti 
lakóépületnél Képviselői Alap felhasználásáról 

 
4) Előterjesztés Mátészalka Város Önkormányzata gazdálkodási 

rendszerének 2010. évi számvevőszéki ellenőrzéséről 
 

5) Előterjesztés a Humánszolgáltatások Bizottsága átruházott 
hatáskörben hozott döntéseiről 

 
6) Előterjesztés pályázat benyújtására az EU Önerő Alapból 

igényelhető támogatás iránt 
 

7) Bejelentések 
 
 
Mátészalka, 2010. augusztus 12. 
                                                                                 Szabó István 
                                                                                 polgármester 
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Készült: Mátészalka Város Képviselő-testület 2010. augusztus 12. 
napján 13.00 órai kezdettel tartott (n y i l v á n o s ) üléséről 
 
Az ülés helye: Városháza III. emeleti tanácskozó terem 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Pult Név Voks Frakció 
2 Dankai Tamás 1 - 
17 Dienes Béla 1 - 
3 Ember László 1 - 
5 Fülöp István 1 - 
13 Kovács Árpád 1 - 
6 Kovács Sándor 1 - 
10 Kövendy Zsolt 1 - 
7 Kristin Róbert 1 - 
22 Lukács Bertalan 1 - 
15 Dr. Nagyháziné Szondi Erika 1 - 
18 Nyiscsák András 1 - 
12 Oláh András 1 - 
19 Dr. Sarka Attila 1 - 
9 Siket Tibor 1 - 
16 Szabó Attila 1 - 
1 Szabó István 1 - 
11 Dr. Szászi István 1 - 
8 Virovec Pálné 1 - 
 

Az ülésről távol maradt: Kristin Róbert 
                                           Oláh András 
                                           Siket Tibor képviselők 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: 
Dr. Takács Csaba jegyző, 
Dr. Hadi Éva az önkormányzati és jogi iroda vezetője, 
Potosné Kovács Zsuzsanna jegyzői kabinetvezető, 
Dr. Harangi Adél közigazgatási és okmányiroda irodavezető, 
Pesti László intézményi-, közművelődési és sport iroda irodavezető, 
Hirschmanné Marosi Anna pénzügyi irodavezető, 
Kovács István műszaki iroda irodavezető, 
 

Valamint: 
Fenyves Ernő önkormányzati biztos (2.tsp.) 
 
Jegyzőkönyvvezető: Kondor Nikoletta és Orosz Judit 



 - 527 - 

Szabó István polgármester köszönti a képviselő-testület tagjait, a hivatal 
munkatársait és a napirendek megtárgyalásához érkezett vendégeket, illetve 
azokat, akik a televízió képernyői előtt kísérik figyelemmel a testület 
munkáját. Megállapítja, hogy 15 képviselő jelen van, a képviselő-testület 
határozatképes. 
 
 
A képviselő-testület 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül elfogadta az ülés napirendjét.  
 
 
Szavazás  
Tárgya: napirendről 
Eredménye Voks:          Szav%     Össz%  
Igen 15 100.00 83.33 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 15 100.00 83.33 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 3   16.67 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
Kristin Róbert          Távol  -Oláh András     Távol  
Siket Tibor Távol  
 
 
     
 
Tárgy: (1.tsp.) Előterjesztés a „Mátészalkai Területi Kórház Nonprofit 
Kft. sebészeti és diagnosztikai tömb bővítésének befejezési építési és 
szakipari munkáinak elvégzése, valamint az intézmény címzett 
támogatásból megvalósuló eszközbeszerzés” tárgyú beruházás 
megvalósítása során szükségessé vált közbeszerzési eljárások 
lebonyolítójának kiválasztásáról 
Előadó: Szabó István polgármester 
Előterjesztés mellékelve 
 

Bizottsági Vélemények 
 
KÖVENDY ZSOLT 
A pénzügyi bizottság megtárgyalta az előterjesztést és 6 igen szavazattal a 
határozattervezet elfogadását javasolja a képviselő-testület számára.  
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Kérdések 
 
KÖVENDY ZSOLT 
Kérdezi, hogy 4 év késlekedés után milyen új körülmény lépett fel, hogy 
most befejezésre kerülhet a beruházás? 
 
SZABÓ ISTVÁN 
Elmondja, hogy ismételten kérték az illetékes szakminisztériumot, hogy 
járuljon hozzá a belső forrás átcsoportosításához, mely kérelemre jelenleg 
várják a választ, de ennek elbírálásáig is szükséges kísérletet tenni arra, 
hogy a befejezésre a kivitelező kiválasztása megtörténjen.  
 
DR. SARKA ATTILA 
Kérdezi, hogy az utolsó eseti bizottsági ülés óta történt-e közbeszerzési 
eljárás kiírása, valamint szakemberek szerint mennyibe kerülhet a 
beruházás befejezése?  
 
SZABÓ ISTVÁN 
Elmondja, hogy azt követően, hogy a rendelkezésre álló forrást jelentősen 
meghaladó ajánlatokat hozó közbeszerzési eljárást lefolytatták, volt egy 
másik eljárás is, amikor nem érkezett ajánlat a kivitelezés befejezésére. Az 
akkor regnáló minisztert kérték, hogy járuljon hozzá a határidő 
meghosszabbításhoz, illetve a belső forrás átcsoportosításához, de az 
utóbbira nem kaptak engedélyt.  Úgy véli, hogy a sikertelen közbeszerzési 
eljárások is arra utalnak, hogy a 2004-ben meghatározott árak nem 
tükrözték a beruházás megvalósulása idején érvényben lévő árakat. A 
fővállalkozó, aki nagyon nyomott árakon vállalta a kivitelezést, olyan 
késedelembe esett, ami miatt a szerződés értelmében be kellett jelenteni a 
meghiúsulást.  
 
DR. SARKA ATTILA 
Kérdezi, hogy az elmúlt két évben az eddig megvalósult beruházás műszaki 
állapotában történt-e romlás? Jól emlékszik-e, hogy 400 millió forint forrás 
áll rendelkezésre a befejezéshez, és a legutolsó ajánlat több, mint 500 
millió forint volt?  
 
SZABÓ ISTVÁN 
Elmondja, hogy az épület összes külső határoló-szerkezete és külső 
szakipari szerkezet elkészült, tehát az időjárástól védett, az 
épületszerkezetben károk nem keletkezhetnek. Kívülről az árnyékoló 
szerkezet kivételével teljesen kész az épület. Döntően belső munkák 
hiányoznak, a burkolat, belső nyílászárók, orvos-gépészeti szerelések, 
villanyszerelés, vízszerelés, szerelvényezés, fűtésszerelés.  
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KÖVENDY ZSOLT 
Kérdezi, hogy készült-e számítás arra vonatkozóan, hogy elegendő-e a 
rendelkezésre álló forrás a beruházás befejezésére, ha pozitív választ 
kapnak a minisztériumtól az átcsoportosítással kapcsolatban?  
 
SZABÓ ISTVÁN 
Vélelmezhetően elegendő lesz a rendelkezésre álló összeg.  
Tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy tudomása van arról, hogy több 
alvállalkozó is kifizetetlenül maradt. Ezeket a vállalkozókat arra bíztatja, 
hogy fogjanak össze és vegyenek részt az új közbeszerzési eljáráson.   
Elmondja továbbá, hogy a korábbi és a mostani kérelemmel is arra 
szeretnének rávilágítani, hogy a műszaki tartalomban semmilyen változás 
nem történne, csupán a kisajátításra szánt 60 millió forint átcsoportosítására 
lenne szükség, melynek révén kellene megszerezni azt a területet, ahol alig 
5 millió forintért kellene parkolót építeni. Ha ezt az összeget a befejezésre 
fordítanák, és önkormányzati tulajdonú területen építenék meg az előírt 
parkolót, akkor nem módosulna a műszaki tartalom, és befejezhető lenne a 
beruházás.  
 
DR. SARKA ATTILA 
Kérdezi, hogy van-e saját forrás a keretösszeg kiegészítésére abban az 
esetben, ha olyan ajánlatot kapnak, ami meghaladja a rendelkezésre álló 
400 millió forintot?  
 
SZABÓ ISTVÁN 
Nincs rendelkezésre álló forrás a keretösszeg kiegészítésére, és úgy 
gondolja, hogy ennek a pénznek elegendőnek kellene lennie a befejezéshez. 
A közbeszerzési eseti bizottságnak figyelembe kell vennie, hogy a 
biztosítékokat egy ilyen félbehagyott beruházás esetén a kivitelezők 
beárazzák. Ezeket a feltételeket úgy kell majd meghatározni, hogy ne 
növeljék meg a kivitelezésre vonatkozó ajánlatokat.  
 
KÖVENDY ZSOLT 
Kérdezi, hogy a korábbi eljárások során ki végezte a közbeszerzési 
eljárások lebonyolítást, és milyen összeg került ezért kifizetésre? 
 
SZABÓ ISTVÁN 
Elmondja, hogy pontos összeget nem tud mondani, a Lucsik és Társa Kft 
végezte a korábbi közbeszerzési eljárások lebonyolítását.  
 
KÖVENDY ZSOLT 
Kérdése arra irányult, hogy a négy eljárás során négyszeri eljárási összeget 
vont maga után, vagy egyszeri díjat?  
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SZABÓ ISTVÁN 
Elmondja, hogy nem azonosak az összegek, de minden eljárásnál merültek 
fel költségek. A közzététel és az ajánlati dokumentáció elkészítésének 
költségeit minden esetben ki kell fizetni.  
 

Hozzászólások 
 
DR. SARKA ATTILA 
Véleménye szerint a beruházást be kell fejezni, abban viszont nem 
optimista, hogy a keretösszeg újabb két év elteltével elegendőnek fog 
bizonyulni. Bízik abban, hogy ha a helyi vállalkozók összefognak, akkor 
olyan ajánlatot tudnak tenni, amit el tudnak fogadni. Úgy gondolja, arra 
kell felkészülni, hogy a rendelkezésre álló forrást meghaladó ajánlat fog 
érkezni.  
A kórháznak szüksége van erre az épületszárnyra, ezért mindenképp 
szükség van a befejezésre, tehát véleménye szerint amennyiben érvényes 
ajánlat érkezik, és valamennyivel meg is haladja a keretösszeget, a 
képviselő-testületnek azt el kell fogadni.  
 
KÖVENDY ZSOLT 
Elismerését fejezi a városfejlesztési bizottság elnökének és a bizottságnak 
is, hogy csatlakozott ahhoz a pénzügyi bizottsági javaslathoz, amely a 
közbeszerzési szakértők kiválasztását visszatette a képviselő-testület 
hatáskörébe. Úgy gondolja, hogy a jelenlegi előterjesztés is bizonyítja, 
hogy a korábban alkalmazott cég nem minden esetben a legjobb 
ajánlattevő.  
Véleménye szerint 4 év alatt ezt a beruházást bármelyik önkormányzat be 
tudta volna fejezni, de ha már ennyit vártak vele, akkor meg kellene hagyni 
az érdemi lépések lehetőségét a következő képviselő-testületnek, hiszen a 
hátralévő másfél hónap erre már kevés.  
 
SZABÓ ISTVÁN 
Elmondja, hogy a polgármester saját hatáskörben egyetlen beruházást sem 
tud befejezni és megkezdeni sem. A fővállalkozó olyan késedelembe esett, 
amit a szerződésből adódóan nem akceptálhattak. A meghiúsulást ki kellett 
mondani, és a meghiúsuláshoz kötött feltételek szerint le kellett hívni a 
kötbért. Ez pénzügyileg ellehetetlenítette a fővállalkozót. A megrendelőnek 
nem volt mérlegelési lehetősége, a képviselő-testületnek ezt a döntést meg 
kellett hoznia Elmondja továbbá, hogy december 31-ig be kellene fejezni a 
beruházást, ezért véleménye szerint nekik kell elindítani az erre irányuló 
kezdeményezést.  
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A képviselő-testület 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 

MÁTÉSZALKA VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

104/2010.(VIII.12.)Kt. számú  
 

H A T Á R O Z A T A 
 

A „Mátészalkai Területi Kórház Nonprofit Kft. sebészeti és 
diagnosztikai tömb bővítésének befejezési építési és szakipari 

munkáinak elvégzése, valamint az intézmény címzett támogatásból 
megvalósuló eszközbeszerzés” tárgyú beruházás megvalósítása során 

szükségessé váló közbeszerzési eljárások lebonyolítójának 
kiválasztásáról 

 
A Képviselő-testület 
 
Mátészalka Város Közbeszerzési Szabályzatának 1.6 pontja alapján a 
„Mátészalkai Területi Kórház Nonprofit Kft. sebészeti és diagnosztikai 
tömb bővítésének befejezési építési és szakipari munkáinak elvégzése, 
valamint az intézmény címzett támogatásból megvalósuló 
eszközbeszerzés” tárgyú beruházás megvalósítása során szükségessé váló 
közbeszerzési eljárások lebonyolításával 
 
a Nyírber Beruházásszervező, Közbeszerzési és Mérnöki Tanácsadó 
Kft.-t (Nyíregyháza, Hunyadi u. 78/A.) bízza meg. 
 
Az ellenszolgáltatás összege a kivitelező kiválasztására irányuló 
közbeszerzési eljárásban 
 

500.000 Ft+ÁFA, 
 

az eszközbeszerzésre irányuló közbeszerzési eljárásban. 
 

500.000 Ft+ÁFA. 
 
Felhatalmazza Szabó István polgármestert a szerződés aláírására. 
 
 
Határidő: 2010. augusztus 15. 
Felelős: Szabó István polgármester 
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Szavazás  
Tárgya: a „Mátészalkai Területi Kórház Nonprofit Kft. sebészeti és 
diagnosztikai tömb bővítésének befejezési építési és szakipari 
munkáinak elvégzése, valamint az intézmény címzett támogatásból 
megvalósuló eszközbeszerzés” tárgyú beruházás megvalósítása során 
szükségessé váló közbeszerzési eljárások lebonyolítójának 
kiválasztásáról 
Eredménye Voks:         Szav%      Össz%  
Igen 15 100.00 83.33 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 15 100.00 83.33 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 3   16.67 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
Kristin Róbert          Távol  - Oláh András     Távol  
Siket Tibor Távol  
 
     
Tárgy: (2.tsp.) Előterjesztés a Mátészalkai Területi Kórházhoz rendelt 
önkormányzati biztos jelentéséről 
Előadó: Szabó István polgármester 
Előterjesztés mellékelve 
 
Polgármester úr köszönti Fenyves Ernő önkormányzati biztos urat.  
 

Bizottsági Vélemények 
 
KÖVENDY ZSOLT 
A pénzügyi bizottság megtárgyalta az előterjesztést és 6 igen szavazattal a 
határozattervezet elfogadását javasolja.  
 
SZABÓ ATTILA 
A humánszolgáltatások bizottsága is megtárgyalta az előterjesztést és 7 
igen szavazattal elfogadásra javasolja a határozattervezet.  
 

Kérdések 
KÖVENDY ZSOLT 
Kérdezi, miből adódott, hogy 45 fő nem lépett át a kft-be, hiszen az eddigi 
tapasztalatok alapján nem számítottak ilyen magas számra? A jövőben 
várható-e további létszámcsökkenés? 
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FENYVES ERNŐ 
Véleménye szerint két okra vezethető vissza a 45 fő távozása. Az egyik, 
hogy olyan szociális helyzetben voltak egyes dolgozók, hogy az a pénz, 
amit egyösszegben megkaptak, az bizonyos áthidaló megoldást jelentett az  
életükben. A másik része pedig régebb óta fontolgatta a nyugdíjba-menetel 
előtti eltávozását, illetve azt, hogy más településen éli le életét. A kórházon 
belül jelenleg nem nagyobb a fluktuáció, mint a megelőző időszakban, és 
nem is várható nagyobb mozgás. Másrészt vannak orvosok, akik nem 
munkaszerződéssel kötődnek egyes kórházakhoz, hanem vállalkozói 
formában több intézményben látnak el feladatot, így magasabb órabért 
kaphatnak. Ebbe beleértendő az ügyeleti rendszer is.   
 
KOVÁCS ÁRPÁD 
Kérdezi, hogy miért alacsony még mindig a krónikus ágyak 
kihasználtsága?  
 
FENYVES ERNŐ 
Elmondja, hogy a krónikus betegellátás esetében az igény sokkal nagyobb, 
mint amit a számok mutatnak. Egyrészt van egy óvatosság a kórház 
részéről, mert azokat a betegeket, akiknek aktív ellátást kellene biztosítani, 
nem helyezik át krónikusnak, hiszen az olyan költségtöbbletet jelentene, 
amire a jelenlegi krónikus ellátásban nincsen fedezet. Másrészt sokan az 
aktív ellátást követő krónikus időszakra nem tartanak igényt.  
 
SZABÓ ISTVÁN 
Kiegészítésként elmondja, hogy tudomása szerint a krónikus ágyak nem 
állnak rendelkezésre a kórház számára biztosított számban. Az ágyak 
fizikai elhelyezésére nincs lehetőség a Mátészalkai Területi Kórházban. 
Tehát az ágykihasználtság soha nem lehet 100 %, hiszen fizikailag 
lehetetlen. Amikor az előző kormány döntése alapján 2007 áprilisában 
elvettek Mátészalkától 23%-nyi aktív ágyat, akkor kapott helyette sokkal 
több krónikus ágyat. Ezek elhelyezése fizikai képtelenség volt, így ezek az 
ágyak csak elméletileg léteznek. Természetesen bevételkiesést is jelent, 
mert nem annyit jövedelmeznek a krónikus ágyak, mint az aktív ágyon 
történő ellátás.  
 
VIROVEC PÁLNÉ 
Kérdezi, hogyan rendeződött a szállítói tartozás az átalakulás után?  
 
FENYVES ERNŐ 
Elmondja, hogy az átalakulás nem befolyásolta a szállítói-
tartozásállományt, hiszen az új szervezet teljes egészében átvette azt.  
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Felhívja a figyelmet arra, hogy az utolsó 5 hónapban az átlagos havi 
mínusz 5 és 6 millió forint között van, szemben a biztosi munkát megelőző 
20-30 millió forinttal. A kórház közös munkával nagyobb eredményességet 
ért el, mint más kórházak.  
 
DIENES BÉLA 
Kérdezi, hogy a biztosi munka eredményeként mennyivel csökkent az 
adósságállomány?  
 
FENYVES ERNŐ 
Elmondja, hogy egy ilyen közös munkánál nehéz elválasztani, hogy kinek 
mennyi feladata van, de úgy gondolja, ha megnézik a biztosi munka előtti 
időszakban a havi adósságnövekedés mértékét, akkor látszik az 
eredményesség. Két dolgot különít el, egyrészt a konkrét intézkedéseket, 
másrészt a mentalitás változását. Úgy érzi, hogy a nyolc hónapos közös 
munka nem volt eredménytelen.  
 

Hozzászólások 
KÖVENDY ZSOLT 
Elmondja, hogy az önkormányzati biztos úr megtette kötelességét, amiért 
köszönetét fejezi ki. Véleménye szerint a biztosi beszámolók azt 
támasztották alá, hogy jó szakmai színvonalon és odaadással igyekezett a 
fenntartó igényeinek képviseletére és a pénzügyi helyzet javítására.  
Elmondja, hogy a biztosi munka megkezdése előtt a pénzügyi bizottság 
már több alkalommal kezdeményezte, hogy próbáljanak megoldást találni a 
Mátészalkai Területi Kórház pénzügyeinek rendezésére, hiszen az 
adósságállomány többször szorosan megközelítette azt a határt, aminél már 
önkormányzati biztos kijelölése szükséges. Erre a javaslatra sajnos nem 
kaptak fogadókészséget.  
Véleménye szerint sok esetben mulasztott polgármester úr és a képviselő-
testület is, amikor nem tette meg a szükséges lépéseket, nem tartották meg 
a kezdeményezett rendkívüli ülést, annak érdekében, hogy az 
adósságállomány ne növekedjen tovább.  
 
DR. SZÁSZI ISTVÁN 
Megköszöni biztos úr munkáját, aki tapasztalatával és szakértelmével egy 
új irányítási kultúrát honosított meg. Elmondja, hogy biztos úr segítséget 
nyújtott a kórház más működési formába történő átalakulásában is.  
 
SZABÓ ATTILA 
Elmondja, hogy a tények bizonyítják, hogy valóban szükség volt biztos úr 
segítségére, ezért köszöni munkáját.  
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SZABÓ ISTVÁN 
Összegzésképp csatlakozik azokhoz a véleményekhez, melyek az 
önkormányzati biztos úr tevékenységét hasznosnak, eredményesnek 
minősítik, és csatlakozik a köszönetnyilvánításhoz is. Elmondja, hogy 
fontos volt, hogy egy kívülről jövő, elfogulatlan szakember, aki kórházi 
menedzsment tapasztalatokkal rendelkezik és átlátja a kórház 
gazdálkodását, érdekektől mentesen ítélje meg a kórház helyzetét.  
Kövendy képviselő úr felvetésével kapcsolatosan elmondja, hogy ő a 
szervezeti és működési szabályzatnak megfelelően járt el, a rendkívüli ülés 
azért nem került összehívásra, mert a rendes ülés napirendjeként volt 
kitűzve a kórház helyzetének tárgyalása.  
 
A képviselő testület 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az alábbi határozatot hozta: 
 

MÁTÉSZALKA VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

105/2010.(VIII.12.)Kt. számú 
 

H A T Á R O Z A T A 
 

a Mátészalkai Területi Kórházhoz rendelt   
önkormányzati biztos jelentéséről 

 
 
Mátészalka Város Képviselő-testülete a Területi Kórházról szóló Fenyves 
Ernő Önkormányzati biztos által készített 8 és 9. sz. jelentését          
tudomásul veszi. 
 
 
Szavazás  
Tárgya: a Mátészalkai Területi Kórházhoz rendelt önkormányzati 
biztos jelentéséről 
Eredménye Voks:         Szav%      Össz%  
Igen 15 100.00 83.33 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 15 100.00 83.33 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 3   16.67 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
Kristin Róbert          Távol  - Oláh András      Távol  
Siket Tibor Távol  
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Tárgy: (3.tsp.) Előterjesztés a Mátészalka, Szokolay Örs u. 13. szám 
alatti lakóépületnél Képviselői Alap felhasználásáról 
Előadó: Ember László önkormányzati képviselő 
Előterjesztés mellékelve 
 

Hozzászólások 
SZABÓ ISTVÁN 
Elmondja, hogy a Városfejlesztési Kft. ügyvezetője figyelemmel kíséri a 
hasonló tárgyú előterjesztéseket és élt azzal a lehetőséggel, hogy eljuttatott 
egy árajánlatot a szóban forgó munkára, így már 3 árajánlat áll 
rendelkezésre. Van egy 419 ezer forintos, egy 477 ezer forintos és egy 320 
ezer forintos ajánlat. Utóbbi a Városfejlesztési Kft. árajánlata, melyet a 
képviselő-testület figyelmébe ajánl.  
 
A képviselő-testület 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 

MÁTÉSZALKA VÁROS ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

106/2010.(VIII.12.)Kt. számú 
 

H A T Á R O Z A T A 
 

A Mátészalka, Szokolay Örs u. 13. sz. lakóépületnél  
Képviselői Alap felhasználásáról 

 
 

A Képviselő-testület 
 

Ember László önkormányzati képviselő kezdeményezésével, mely a 
Mátészalka, Szokolay Ö. u. 13. számú lakóépület előtti közterületen 
térkövezési munkák végzésére vonatkozik egyetért. 
 
- A képviselői alap előterjesztés szerinti felhasználásához az alábbi 

összeg átcsoportosításával- hozzájárul 
 

Ember László         209.775,-Ft 
 

Felelős: Szabó István polgármester 
Határidő: 2010. december 31. 
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Szavazás  
Tárgya: A Mátészalka, Szokolay Örs u. sz. lakótelep előtti közterületen 
térkövezési munkák Képviselői Alap felhasználásával 
Eredménye Voks:          Szav%     Össz%  
Igen 15 100.00 83.33 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 15 100.00 83.33 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 3   16.67 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
Kristin Róbert          Távol  - Oláh András      Távol  
Siket Tibor Távol  
 
 
 
Tárgy: (4.tsp.) Előterjesztés Mátészalka Város Önkormányzata 
gazdálkodási rendszerének 2010. évi számvevőszéki ellenőrzéséről 
Előadó: Szabó István polgármester 
Előterjesztés mellékelve 
 

Bizottsági Vélemények 
 
KÖVENDY ZSOLT 
A pénzügyi bizottság megtárgyalta az előterjesztést és 6 igen szavazattal a 
határozattervezet elfogadását javasolja.  
 

Hozzászólások 
 
KÖVENDY ZSOLT 
Elmondja, hogy a pénzügyi bizottság ülésén megerősödtek abban, hogy az 
önkormányzat gazdálkodása szabályszerű. Az azonban kevésbé 
megnyugtató, hogy a bevételek oldaláról egyfajta hiány mutatkozik 
folyamatosan, illetve az Állami Számvevőszék jelentésében is megjelent az 
aggodalom, hogy a forint svájci frankhoz viszonyított árfolyam változása, 
valamint a változó kamatmérték miatt az önkormányzat számára 
kockázatot jelent. Ha a svájci frank árfolyam 2013-ban is hasonló 
árfolyamon lesz, mint most, akkor nehéz helyzetben lesz a város. Ez a 
kockázat szinte vállalhatatlan az önkormányzat számára. Úgy gondolja, 
bizonyos beruházásokhoz való hitelfelvétel nem vállalható.  
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DR. SARKA ATTILA 
Véleménye szerint 2006 és 2010 között nagymértékű adósságállomány 
növekedés következett be, hiszen a folyószámla-hitel 500 millióról 
majdnem 750 millióra növekedett, a 145 millió forintos munkabérhitel 
minden hónapban kihasználásra kerül, az árfolyamromlás miatt körülbelül 
1,5 milliárd forintra becsülik a hosszú-távú hitelt, és ha ehhez még hozzá 
teszik a kórház és a többi önkormányzati intézmény szállítói tartozását, 
akkor 3 milliárd forint fölötti a város adósságállománya. A jelentés 
megállapítja, hogy ennek az oka a működési bevételek és kiadások 
egyensúlyának és a felhalmozási kiadások és bevételek egyensúlyának a 
megbomlása, melynek részben oka a romló állami finanszírozás is. A svájci 
frank alapú hitel felvétele kockázatos, hiszen az árfolyam nagyon magas. A 
következő testület kényszerpályán fog mozogni, és nem lesz könnyű 
helyzetben.  
A jelentésből az is kiderül, hogy a pénzügyi folyamatok bonyolítása 
szabályszerűen történik, ami megnyugtató számára.  
 
KOVÁCS ÁRPÁD 
Elmondja, hogy az ÁSZ jelentés személyes felelősségre vonatkozó 
megállapításokat tartalmaz, mint például, hogy az adósság kezelésével 
kapcsolatosan nem készült likviditási terv, valamint, hogy a 2005-ös ÁSZ 
jelentéssel kapcsolatban készült egy javaslat a polgármester úr részére, 
aztán az utóellenőrzés azt mutatta ki, hogy a szabályszerűségi javaslatok 76 
%-a realizálódott, 14 %-a részben, 10 %-a pedig egyáltalán nem. Ez 
alapján felvetődik, hogy a vezetés nem jól végezte a dolgát. Véleménye 
szerint egy ÁSZ jelentést mindenképpen komolyan kellene venni.  
 
HIRSCHMANNÉ MAROSI ANNA 
A szabad-felhasználású hitellel kapcsolatosan elmondja, hogy a bankban 
svájci frankban van nyilvántartva, ebben is kamatozik, így változatlanul jó 
feltételeket teremt. Az önkormányzat nyilvántartásában szerepel csak 
forintban a hitel, mert az önkormányzat csak forintban tud nyilvántartani a 
hatályos jogszabályoknak megfelelően. Tehát a banknál árfolyam-
különbözet nem generálódik. 2013-ban, amikor el kell kezdeni törleszteni, 
akkor lehetősége van a képviselő-testületnek eldönteni, hogy svájci 
frankban, forintban, vagy euróban akarja a hiteltörlesztést fizetni.  
Az ÁSZ jelentéssel kapcsolatban elmondja, hogy a pénzügyi iroda valóban 
nem készített az elmúlt három évben likviditási tervet, de a költségvetés 
rendeletnek minden évben részét képezte az előirányzat felhasználási 
ütemterv. Több önkormányzat likviditási tervének tartalma is megegyezik 
ezzel. Természetesen eleget téve az ÁSZ javaslatának 2011-től el fogják 
készíteni a likviditási tervet, az előirányzat felhasználási ütemtervvel 
együtt.  
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DR. SZÁSZI ISTVÁN 
Elmondja, hogy meglepőnek tartja, hogy képviselő társai a város 
adósságállományának növekedését olyan önmagától valónak tartják. 
Mátészalka Város Önkormányzata évente több száz millió forintot fordít 
arra, hogy az egyébként törvény által kötelezően előírt feladatainak eleget 
tudjon tenni olyan finanszírozási keretek között, mint az idei év is, hogy a 
kötelező önkormányzati feladatok bekerülési költségének körülbelül 35 %-
át finanszírozza az állami normatíva. Tehát olyan feladatok ellátására 
kötelezik a várost, aminek alig több, mint 1/3-át finanszírozzák. Így a város 
által beszedett adóbevételeket is kénytelen a kötelező ellátásra felhasználni, 
pedig ezeket a város szépítésére, fejlesztésére kellene használni. Ha 
beruházni szeretne a város, nincs más választása, minthogy hitelhez 
nyúljanak. Nyílván ennek vannak kockázatai, de irodavezető asszony 
tájékoztatása valamelyest megnyugtató volt.  
 
DR. TAKÁCS CSABA 
Elmondja, hogy az Állami Számvevőszék az Országgyűlés olyan szerve, 
amely az ellenőrzési tevékenység csúcspontját jelenti, ezért minden 
ellenőrzés nagy jelentőséggel bír. Az ÁSZ átfogó ellenőrzéseit 
összehasonlítva kiderül, hogy folyamatos javulás megy végbe, egyre 
inkább csökkennek azok a területek, amelyekben hiányosságokat vélnek 
felfedezni. A mostani jelentésben foglaltak jelentős részben visszamutatnak 
a 2005-ös ellenőrzésre. Voltak olyan hiányosságok, melyek kiküszöbölése 
határidőn túl történt, de a lényeg, hogy az adott probléma megoldódjon. 
Elmondja továbbá, hogy vannak olyan megállapítások, amelyekkel nem ért 
egyet, de nem olyan fajsúlyú tételek, amelyekért érdemes szembeszállni az 
ÁSZ-szal. Kifogásolták például az európai parlamenti választásokkal 
kapcsolatban, hogy a választás napján lettek kifizetve a megbízási díjak a 
szavazatszámláló bizottság tagjainak, amit véleményük szerint csak 
másnap lehet megtenni. Ez az álláspont nem életszerű, és az 
önkormányzatok döntő többsége a megbízási díjakat a szavazás napján 
fizeti, de az ÁSZ véleménnyel nem vitázva, a jövőben szakítanak ezzel a 
gyakorlattal.  
A szükséges intézkedési terv elkészült, és az abban foglaltakat határidőre 
teljesíteni fogják.  
 
DIENES BÉLA 
A város eladósodásával kapcsolatosan elmondja, hogy a költségvetés 
tárgyalásakor minden évben azzal kellett szembesülniük, hogy az elmúlt 
kormány a normatívát lényegesen csökkentette. Az elmúlt évben mintegy 
300 millió forinttal csökkentette a közoktatási normatívát, tehát hiába szűnt 
meg két tagintézmény, az oktatás finanszírozása ugyanakkora terhet ró a 
városra.  
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SZABÓ ISTVÁN 
Elmondja, hogy a számvevők a legjobb szakmai meggyőződésük szerint, és 
az ő feletteseik által meghatározott sztenderdek és a saját maguk 
terminológiáját használva összeállítják az ÁSZ jelentést, ami egy jó tükör 
mindenki számára a saját gazdálkodási tevékenységét illetően.  
Elmondja továbbá, hogy komoly veszélybe került az önkormányzati 
gazdálkodás azáltal, hogy az előző kormány költségvetési politikájának 
köszönhetően a megszorítások szenvedő alanyai lettek. Ezáltal az 
önkormányzatok belesodródtak abba, hogy hitellel pótolják a kieső állami 
bevételeket. Ez nem csak Mátészalkára igaz, és a város még abból a 
szempontból is kedvezőtlen helyzetben van, hogy sokkal kisebbek az 
adóbevételek, mint dunántúli városokban.  
 

A képviselő-testület 14 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül az alábbi határozatot hozta:  
 

MÁTÉSZALKA VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

107/2010.(VIII.12.)Kt. számú 
 

H A T Á R O Z A T A 
 

Mátészalka Város Önkormányzata gazdálkodási rendszerének   
2010. évi Állami Számvevőszéki ellenőrzéséről 

 

A Képviselő-testület 

Az Állami Számvevőszék által az Önkormányzatnál 2010. február 1. és 
április 19. között végrehajtott ellenőrzés V-3020-7/15/2010.                   
2010. május 12-én kelt számvevői jelentéséről szóló tájékoztatót 
tudomásul veszi. 

Szavazás  
Tárgya: Mátészalka Város Önkormányzata gazdálkodási 
rendszerének 2010. évi Állami Számvevőszéki ellenőrzéséről 
Eredménye Voks:         Szav%      Össz%  
Igen 14 100,00 77,78 
Nem 0 0,00 0,00 
Tartózkodik 0 0,00 0,00 
Szavazott 14 100.00 77,78 
Nem szavazott 0   0,00 
Távol 4   22,22 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
Dankai Tamás          Távol - Kristin Róbert    Távol  
Oláh András             Távol - Siket Tibor         Távol  
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Tárgy: (5.tsp.) Előterjesztés a Humánszolgáltatások Bizottsága 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
Előadó: Szabó Attila a bizottság elnöke 
Előterjesztés mellékelve 
 
A napirendi ponthoz kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület 13 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozta:  
 

MÁTÉSZALKA VÁROS KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
108/2010. (VIII.12.)Kt. számú 

 
H A T Á R O Z A T A 

 
a Humánszolgáltatások Bizottsága átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 
A képviselő-testület 
 
A Humánszolgáltatások Bizottsága átruházott hatáskörben hozott: 
 

6-15/2010. (I.27.) HSZB számú  
25-27/2010. (II.17.) HSZB számú  

28/2010. (III.3.) HSZB számú  
29-30/2010. (III.17.) HSZB számú  

31/2010. (III.17.) HSZB számú  
32-36/2010. (III.17.) HSZB számú  

37/2010. (III.17.) HSZB számú  
43/2010. (III.24.) HSZB számú  
48/2010. (IV.14.) HSZB számú  
49/2010. (IV.14.) HSZB számú  
52/2010. (IV.28.) HSZB számú  
53/2010. (IV.28.) HSZB számú  
54/2010. (IV.28.) HSZB számú  
66/2010. (V.12.) HSZB számú  
67/2010. (V.12.) HSZB számú  
72/2010. (V.26.) HSZB számú  

74-77/2010. (V.26.) HSZB számú  
83/2010. (VI.21.) HSZB számú  
85/2010. (VI.21.) HSZB számú  
86/2010. (VI.21.) HSZB számú  

87-88/2010. (VI.21.) HSZB számú  
89/2010. (VI.21.) HSZB számú  
90/2010. (VI.21.) HSZB számú  
91/2010. (VI.21.) HSZB számú  
92/2010. (VI.21.) HSZB számú  
93/2010. (VI.21.) HSZB számú  

  

határozatairól szóló beszámolót e l f o g a d j a .  
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Szavazás  
Tárgya: a Humánszolgáltatások Bizottsága átruházott hatáskörben 
hozott döntéseiről 
Eredménye Voks:         Szav%     Össz%  
Igen 13 100,00 72,22 
Nem 0 0,00 0,00 
Tartózkodik 0 0,00 0,00 
Szavazott 13 100.00 72,22 
Nem szavazott 0   0,00 
Távol 5   27,78 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
Dankai Tamás          Távol - Kovács Árpád     Távol  
Kristin Róbert          Távol - Oláh András        Távol  
Siket Tibor Távol  
 
 
 
 
Tárgy: (6.tsp.) Előterjesztés pályázat benyújtására az EU Önerő 
Alapból igényelhető támogatás iránt 
Előadó: Szabó István polgármester 
Előterjesztés mellékelve 
 
SZABÓ ISTVÁN 
Elmondja, hogy az elmúlt napokban egy ilyen tartalmú határozat 
meghozatalának igényét fogalmazta meg az irányító hatóság. Úgy 
gondolja, olyan hatást kelthet a határozattervezet 2-es pontja, mintha eleve 
lemondanának az önerő alapról, de ezt a nyilatkozatot a hiánypótlás 
feltételéül szabja a közreműködő szervezet, így nincs más választásuk. Az 
önerő alapra mindenképpen benyújtják a pályázatot, hiszen ez csökkenti a 
beruházáshoz szükséges önerőt.   

 
Hozzászólások 

 
KÖVENDY ZSOLT 
Véleménye szerint óvatosságra van szükség a mátészalkai északi 
városközponti akcióterület funkcióbővítő rekonstrukciós pályázat kapcsán, 
hiszen ezek az összegek a várost 2013 után nagymértékben meg fogják 
terhelni, amikor el kell kezdeni visszafizetni a hitelt. Véleménye szerint a 
város jelenleg nincs abban a helyzetben, hogy ezt a fejlesztést 
megvalósíthassa.  
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DR. SARKA ATTILA 
Elmondja, hogy az ÁSZ jelentés kapcsán megfogalmazódott, hogy nagyon 
kifeszített a város pénzügyi helyzete. Ezzel szemben, ha a pályázat sikeres 
lesz, abban az esetben a Mátészalkának 438 vagy 355 millió forintot elő 
kell teremtenie önerőként. Kérdésként merül fel benne, hogy miből fogják 
ezt megvalósítani, hiszen erre már szabad-felhasználású hitel sem áll 
rendelkezésre. Véleménye szerint újabb hitel felvétele szükséges, amit már 
nem engedhet meg a város magának. Ismerve az ország pénzügyi helyzetét, 
nagy valószínűséggel nem nyerik meg az önerő támogatást, ami szintén 
csak növeli a költségeket.  
 
SZABÓ ISTVÁN 
Elmondja, hogy ezt az összeget még az ÁFA kompenzáció csökkenti, 
hiszen időközben egy ÁFA emelkedés volt, és ezeket a pályázatokat 
valamennyi pályázó még az előző áfa kulccsal számítottan nyújtotta be.  
Elmondja továbbá, hogy minden felújított intézmény költséget takarít meg. 
Jelen esetben pedig a belvárosi környezet megújulásáról, megszépítéséről is 
szó van, nem csak felújításról. Nagyon sok környező település él ezzel a 
pályázati lehetőséggel. Véleménye szerint rosszul vannak összeállítva a 
városközpont rekonstrukciós pályázatok, hiszen komplexitásra kényszerítik 
a fejleszteni kívánó önkormányzatokat, de ezen programok 
megvalósításához  a támogatási rész nem elegendő, és nem tud teljesülni a 
90 %-os támogatási szint, mert a 10 %-nál minden esetben többet kell 
hozzátenni.  
Ez a határozati javaslat a közreműködő szervezet hiánypótló elvárásainak a 
része, lényege, hogy benyújtják a 83 millió forintos önerő alapra szóló 
pályázatot, melyet eddig minden pályázatnál megnyertek. Reméli ezzel az 
összeggel most is sikerül csökkenteni az önköltséget.  
 
A képviselő-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 4 tartózkodás 
mellett az alábbi határozatot hozta:  
 

MÁTÉSZALKA VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

109/2010.(VIII.12.)Kt. számú 
 

H A T Á R O Z A T A 
 

pályázat benyújtására az EU Önerő Alapból igényelhető  
támogatás iránt 

a Képviselő-testület 
 
1. az ÉAOP-5.1.1/D-2F-2009-0001 „A mátészalkai északi városközponti 

akcióterület funkcióbővítő rekonstrukciója” című pályázat kapcsán az EU Önerő 
Alapból igényelhető támogatás (82.784.990,- Ft) iránt beadandó pályázat 
benyújtásával egyetért. 
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2. a pályázati fejlesztési cél megvalósítása érdekében a szükséges önerőt 

(438.236.784,- Ft-ot)  – költségvetése felhalmozási kiadásai terhére – abban az 
esetben is biztosítja, amennyiben az EU Önerő Alapból támogatásban nem részesül. 

 
 
 
Szavazás  
Tárgya: pályázat benyújtására az EU Önerő Alapból igényelhető 
támogatás iránt 
Eredménye Voks:          Szav%     Össz%  
Igen 9 69,23 50,00 
Nem 0 0,00 0,00 
Tartózkodik 4 30,77 22,22 
Szavazott 13 100.00 72,22 
Nem szavazott 0   0,00 
Távol 5   27,78 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
Dankai Tamás          Távol - Kovács Árpád     Távol  
Kristin Róbert          Távol - Oláh András        Távol  
Siket Tibor Távol  
 
 
 
 
B E J E L E N T É S E K 
 
DIENES BÉLA 
Elmondja, hogy az Ifjúság tér 28. szám előtt lévő fa beleér a villanydrótba, 
ami eső esetén veszélyt jelenthet. A Széchényi István Általános Iskola 
közelében egy fa kidőlt a viharban, ami miatt a járda is le van zárva, ezért 
kérdésként merül fel benne, hogy mikor kerül sor a helyreállításra, mert ha 
megkezdődik az iskola balesetveszélyes lehet, hogy az utcán kell kikerülni. 
Az Ifjúság tér József Attila útra kivezető szakaszán nagyon felgyorsítanak 
az autók, ezért valamilyen sebességkorlátozó eszköz elhelyezése lenne 
szükséges.  
Végül kérdezi, hogy lesz-e még szúnyogirtás a nyár folyamán?  
 
SZABÓ ISTVÁN 
A kidőlt fára vonatkozóan elmondja, hogy tanév kezdetéig mindenképpen 
sor kerül a járda felszabadítására és helyreállítására.  
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VIROVEC PÁLNÉ 
Elmondja, hogy a Penny Marketnél van egy mély gödör, ami nagyon 
balesetveszélyes. Szintén a bevásárlóközpontnál van egy egyházi telek, 
ahol nagyon magas a gaz, sok a parlagfű, ezért fel kellene szólítani a 
tulajdonost, hogy tegye rendbe a telket.  
Az idősek jelezték, hogy a 8:20-as temetői járat 8:50 perckor indul vissza, 
így nagyon kevés idő jut nekik, ezért sokszor le is késik a buszt, ezért kérik, 
hogy változtassanak a menetidőn.  
A bölcsőde és a Képes Géza Általános Iskola közötti járda még mindig 
nem került helyreállításra.  
 
DR. TAKÁCS CSABA 
Tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy augusztus 1-jétől Kovács Istvánt 
nevezte ki a műszaki iroda vezetőjének.  
Elmondja, hogy augusztus 16-án kezdik el kézbesíteni a 2010.október 3-ai 
önkormányzati választásokhoz a szükséges értesítőket és 
ajánlószelvényeket, valamint a kisebbségi választásra vonatkozó értesítőket 
is azok számára, akik kérték kisebbségi névjegyzékbe történő felvételüket.  
Felhívja a választópolgárok figyelmét, hogy alapjaiban megváltozott a 
választási rendszer, ezért Mátészalkán 8 egyéni választókerület került 
kialakításra, így át kellett alakítani a szavazókerületeket, a korábbi 14 
helyett 16 szavazókör lesz. Ezek részletes leírása már kihirdetésre került, 
megtekinthető a televízióban és az önkormányzat honlapján is és 
természetesen a kiküldött értesítőkön mindenki meg tudja nézni, hogy hova 
tartozik.  
 
KÖVENDY ZSOLT 
Köszöni, hogy az Északi lakótelepen a templom környékén határidőre 
lekaszálta a füvet a Városfejlesztési Kft. 
Érdeklődik, hogy hol tart a munkagépek termőföldre való lejárásának 
szabályozása a Nyírjes utcán?  
 
DR. TAKÁCS CSABA 
Elmondja, hogy nem megoldás, ha az utcákról egyenként tiltják ki a 
mezőgazdasági járműveket, és egy utcára marad az egész forgalom. Nem 
egyszerű megoldást találni, de mindent megtesznek, hogy minél hamarabb 
orvosolják a problémát.  
 
LUKÁCS BERTALAN 
Elmondja, hogy az Alkotmány úti lakók jelezték, hogy a kamionok nagyon 
tönkreteszik az utat és nagy zörejjel, gyorsan közlekednek. Elmondja 
továbbá, hogy Hild János parkban rengeteg bogár van a fákon, így nem 
lehet a padokon megpihenni, ezért segítséget kér az irtáshoz.  
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SZABÓ ISTVÁN 
Az Alkotmány úttal kapcsolatosan elmondja, hogy az önkormányzat 
mozgástere nagyon csekély, de kérni fogják a rendőrséget, hogy 
lehetőségeikhez mérten minél gyakrabban legyen sebességmérés.  
  
SZABÓ ATTILA 
Elmondja, hogy a nagy esőzések következtében a gaz nagyon megnőtt, és 
néhány helyen a forgalmat is akadályozza azáltal, hogy nehezíti a kilátást. 
Ilyen a Szatmár utca kereszteződése, és a Nagybányai valamint a Rózsa 
utca vége. A Szatmár utcán csak az egyik oldalon van összefüggő járda, és 
nagyon sok helyen meg van süllyedve, ezért szükség lenne a 
helyreállítására.  
 
KOVÁCS SÁNDOR 
Elmondja, többen jelezték, hogy a kerékpárútnál vannak olyan 
kereszteződések, ahol nem lehet látni a kihelyezett forgalomirányító táblák, 
mert a fák eltakarják. 
Elmondja továbbá, hogy a város játszóterein fel kellene frissíteni a 
homokozóban a homokot, mert mióta megépültek, nem került sor cserére.  
  
DR. NAGYHÁZINÉ SZONDI ERIKA 
A József Attila utcai kamionforgalom nagyon balesetveszélyes, valamit 
tenni kellene ellene. Felhívja azok figyelmét, akik az úttesten 
kerékpároznak, hogy használják a kerékpárutat, mert az sokkal 
biztonságosabb.  
 
SZABÓ ISTVÁN 
A kerékpárúttal kapcsolatosan felhívja a figyelmet, hogy mindenki 
figyeljen oda a KRESZ ide vonatkozó szabályaira. Több helyen is 
tapasztalta már, hogy autóval áthaladnak a kerékpárúton, ezért kéri a 
műszaki iroda vezetőjét, hogy ezekre a helyekre korlátokat helyezzenek ki.  
 
KOVÁCS ÁRPÁD 
Elmondja, hogy a Kisfaludy közben és a Móricz Zsigmond utca elején van 
egy-egy olyan kátyú, ami nagyon balesetveszélyes. A Bercsényi utcán a 
járda nagyon rossz állapotban van, ahol egy idős hölgy már el is esett és 
sérülést szenvedett. Tudomása szerint már megkereste jegyző urat a 
biztosítási igényével kapcsolatosan, és érdeklődik, hogy nem lehetne-e 
gyorsítani az ügyet. Továbbá problémaként veti fel, hogy a Dózsa György 
utcán a vízátfolyás veszélyezteti a 87.szám alatti ház állapotát.  
 
DR. TAKÁCS CSABA 
Elmondja, hogy az idős hölgy igényét a biztosító irányába már 
bejelentették.  
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VIROVEC PÁLNÉ 
A Keleti lakótelepen lévő kóbor kutyákkal kapcsolatosan elmondja, hogy 
hiába érkezett bejelentés, még mindig nem kerültek elszállításra.  
 
DR. TAKÁCS CSABA 
Elmondja, hogy a gyepmesteri feladatokat ellátó Medvés Béla úr 
tájékoztatása szerint ő minden kutyát begyűjt, amelyikre bejelentés érkezik, 
de amiről ő értesült az magánterületen volt, így nem tudta elszállítani. Kéri, 
hogy akiknek problémát okoznak a kóbor kutyák, azok írásban jelezzék, és 
megteszik a szükséges intézkedéseket.  
 
KÖVENDY ZSOLT 
Gratulál Kovács István úrnak a kinevezéshez. Kérdezi, hogy megtörtént-e a 
kerékpárút átadása, mert számos lakó panaszát fejezte ki azzal 
kapcsolatban, hogy ígéret ellenére a csapadékvíz elvezetés nem került 
megoldásra.  
 
DR. TAKÁCS CSABA  
Kéri, hogy akinek problémája van a kerékpárúttal kapcsolatban, 
szíveskedjen eljuttatni azt írásban a polgármesteri hivatalba és meg fogják 
vizsgálni, hogy jogos-e a felvetés, ha igen természetesen intézkednek. 
Elmondja továbbá, hogy a kerékpárút beruházás végrehajtása folyamán 
nagyon sok lakossági igény merült fel, és minden olyan problémát 
igyekeztek elhárítani, ami jogosnak bizonyult.  
 
SZABÓ ISTVÁN 
Tájékoztatja a képviselő-testület tagjait, hogy augusztus 19-én rendkívüli 
testületi ülés összehívása indokolt, ugyanis az önkormányzati helyi 
választási bizottságot, illetve a szavazatszámláló bizottságokat meg kell 
választani.  
Végezetül elmondja, hogy augusztus 20-án szabadtéri rendezvény nem lesz 
a városban, a színházban egy ünnepi gyűlés és díszelőadás keretében kerül 
sor az ünnepségre. Ennek takarékossági okai vannak, hiszen szeptember 
másodikán már sor kerül a Fényes Napok Fesztivál megnyitójára.  
 
 
Több tárgy nem volt, a polgármester az ülést 16.32 órakor bezárja. 
 

k.m.f. 
 
 
               Szabó István                                               Dr. Takács Csaba 
               polgármester                                                         jegyző 


